
 
Deltagere:  Birgitte, Jesper, Christina T., Thor, Merete, Dennis, Christina B., Nina, Rikke, Leila og Helle 
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Dagsorden 
 

 
Tid 

 

Referat 

1. Godkendelse af dagsorden 5 min. 
17.35 

Godkendt 

2. Godkendelse af seneste 
mødereferat 

 
5 min. 
17.40 

Godkendt 

3. Status vedr. arbejdet med Den 
Styrkede Pædagogiske Læreplan 
(Leila og Rikke) 

 
 
 

20 min 
18.00 

Leila og Rikke fortalte om arbejdet i Børneby 
Midt med den pædagogiske læreplan. 
Der har været processer i gang i alle dagtilbud 
med beskrivelse af den pædagogiske praksis – 
der skal endvidere arbejdes med faglige 
refleksioner og evalueringer. 
 
Den pædagogiske læreplan udarbejdes i hver 
enkelt institution – samt vuggestue og 
børnehave hver for sig. Den pædagogiske 
læreplan udarbejdes også i dagplejen. 
 
”Læreplanstræet” bruges som skabelon til 
arbejdet med læreplanerne. Vi har arbejdet ud 
fra ”Læreplanstræet” på et fælles 
personalemøde for alle 4 daginstitutioner, og 
arbejdet fortsætter herefter på personalemøder 
i de enkelte enheder. 
 
Der er endvidere fokus på henholdsvis 
voksenstyrede aktiviteter og børneinitierede 
aktiviteter ved de forskellige temaer. 
På næste p-møde skal der arbejdes med 
refleksioner over de forskellige inputs fra sidst. 
Læreplanstræet bliver hængt op i 
institutionerne med mulighed for inputs fra 
forældre og børn ud fra de forskellige temaer. 
 
Refleksioner på personalemøder vil typisk 
være ud fra det tema, man har arbejdet med. 
Der tages udgangspunkt i en praksisfortælling 
– hvor kollegerne kigger efter bestemte 
læreplanstemaer i den samme 
praksisfortælling. Noget ramte man rigtig godt 
– andet manglede man måske og kan rette til. 
En måde at gøre arbejdet med læreplanerne 
konkret - og gøre arbejdet med læreplanerne 
mere levende. 
 
I dagplejen forberedes gode 
refleksionsspørgsmål til læreplansarbejdet ifm. 
dagplejepædagogens tilsynsbesøg. 
 

 

Bestyrelsesmøde i Børneby Midt 
mandag d. 4. okt. 2021 kl. 17.30 – 20.00 

på Glesborg Skole 



D. 5.  nov. har vi fælles pædagogisk dag for 
medarbejderne i daginstitutionerne – ”Leg” 
bliver temaet for dagen, fordi dette område har 
fået mere plads i den styrkede pædagogiske 
læreplan. Der kommer en konsulent og holder 
oplæg – derefter gruppearbejde. 
 
Læreplanen skal revideres min. hvert 2. år. 
 
Drøftelse omkring hvordan læreplanstemaet 
kan bruges i praksis – børneperspektivet, 
forældreperspektivet, de professionelles 
perspektiv. Hvad er formålet med at 
forældrene kan bidrage – og hvad er 
forventningen til forældrene? Det er vigtigt med 
en forventningsafstemning ift., hvad er formålet 
med at hænge læreplanstræet op? 
 
Læreplanstræet er et arbejdsredskab for de 
professionelle. Forslag om at evalueringer kan 
blive hængt op ved siden af læreplanstræet. 
 

4. Budgetopfølgning (Bilag 1 
eftersendes - Helle) 

 
60 min 
19.00 

Helle gennemgik seneste budgetopfølgning. 
Bestyrelsen tog budgetopfølgningen til 
efterretning. 
Bestyrelsen udtrykker endvidere ønske om, at 
budgettet så vidt muligt bruges fuldt ud. 
 

5. Gennemgang og godkendelse af 
revideret antimobbestrategi 
(Bilag 2 og 3 - Helle) 

 
15 min 
19.15 

Bestyrelsen opfordrer til, at der afsættes tid på 
forældremøder til, at forældrene kan drøfte 
brugen af sociale medier og devices. 
 
Der var bl.a. input om, at der opleves 
gentagelser, hvilket måske gør strategien 
unødig lang. 
Inputs fra forældrerepræsentanter sendes til 
Helle med forslag til, hvad der kan udelades, 
ændres mv. 
OK med klassevise trivselsdokumenter. 

6. Sidste nyt vedr. etablering af 
overbygningstilbud – opfølgning 
på punktet fra seneste 
bestyrelsesmøde 

 
 
 

10 min 
19.25 

I den kommunale budgetaftale er der afsat 5 
mio. kr. i 2022/2023 til bygning af to ekstra 
klasseværelser samt renovering af et 
klasseværelse på Glesborg Skole. 
 
Oprindeligt var der samlet set afsat 1,5 mio. kr. 
i 2021 + 0,5 mio. kr. til flytning af Ørum 
Skole/sammenlægning af skolerne, etablering 
af fysiklokale, etablering af 
forberedelseslokaler i den tidligere tandklinik, 
etablering af ekstra klasselokaler i den 
eksisterende bygningsmasse samt etablering 
af udendørs overbygningsmiljø. 
 
Bestyrelsen drøftede tidligere i løbet af 
processen forskellige muligheder for at få de 
bedst mulige fysiske rammer – og udtalte i den 
forbindelse til et at scenarierne, at man hellere 
ville prioritere midler til en holdbar og god 
løsning ift. etablering af klasselokalerne – i 
stedet for en lappeløsning – og om nødvendigt 
ved at kanalisere midlerne til etablering af 
udendørs overbygningsmiljø til etablering af 
klasselokaler. 



 
Da det i løbet af processen viste sig, at 
ombygning af eksisterende lokaler til nye og 
større klasselokaler, blev for dyr en løsning, 
foreslog bestyrelsen en ny løsning. 
Bestyrelsen anmodede BUU om nybyggeri af 2 
klasselokaler (på sigt mulighed for yderligere 2 
lokaler + grupperum, toiletter) på arealet over 
mod Nørre Djurs Hallen. BUU har nu 
imødekommet bestyrelsens anmodning om 
nybyggeri af 2 nye klasselokaler (ved at tage 
det med i budgetaftalen for 2022-2023), hvilket 
er meget positivt. 
 
 
I forbindelse med etablering af fysik, flytning og 
div. bygningstilretninger er der brugt i alt 0,7 
mio. kr. ud af de tidligere afsatte 1,5 mio. kr. i 
2021 og 0,5 mio. kr. i 2022. Helle er af 
forvaltningen blevet oplyst om, at de 
resterende tidligere afsatte midler indgår i det 
afsatte beløb til nybygning af 2 klasselokaler i 
2022-2023. Der er således ikke afsat økonomi 
til etablering af særlig udendørs miljø til 
overbygningen. 
 
Bestyrelsen drøftede ovenstående og tog 
orienteringen til efterretning. 
 

7. Drøftelse – dagsordenen til 
kontaktudvalgsmøde med BUU 
(bilag 4 eftersendes når vi 
modtager dagsordenen – Birgitte) 

 
 

10 min 
19.35 

Der afholdes 2 – 3 gange om året 
kontaktudvalgsmøde med deltagelse af 
politikerne fra Børne- og ungdomsudvalget i 
Norddjurs Kommune, bestyrelsesformand + 
næstformand i de lokale forældrebestyrelser 
samt distriktsledere indenfor skole-/dagtilbud i 
Norddjurs Kommune. Fra Børneby Midt 
deltager bestyrelsesformand Birgitte 
Bønnerup, næstformand Jens Kruse Andersen 
(dog afbud denne gang) og distriktsleder Helle 
Bruun Poulsen. 
 
Der afholdes kontaktudvalgsmøde onsdag d. 
6. okt. kl. 16 – 18 med følgende dagsorden: 
 
1. Budget 2022 – herunder drifts- og 
anlægsudvidelser på skole- og 
dagtilbudsområdet. 
 
2. Udmøntning af kvalitetsstandarden ”Vores 
Folkeskole” – herunder det videre 
implementeringsforløb. 
 
3. Udmøntning af politikken ”Fællesskaber for 
alle”. 
 
4. Rekruttering af dagplejere. 
 
5. Evaluering af kontaktudvalget – herunder 
mødeform, emner og deltagerkreds. 
 
Evt. input til spørgsmål fra bestyrelsen: 

 Rekruttering af dagplejere. Hvad er 
politikernes holdning dagpleje vs. 



vuggestue? Er der en kommunal 
strategi? 

8. Sidste nyt fra Børneby Midt 20 min 
19.55 

Bestyrelsen beslutter, at dette faste punkt 
fremadrettet udgår af dagsordenen, da 
oplevelsen er, at det ugentlige Børneby Midt-
nyt er tilstrækkeligt til, at man føler sig løbende 
opdateret. Bestyrelsen vil således hellere 
prioritere mere tid til øvrige punkter på 
dagsordenen. 
 
Nina – skole: 

 6.klasse har deltaget i 
Naturvidenskabsfestivallen i 
Kattegatcenteret. 

 3.klasse har været til 
teaterforestillingen ”Dronningen af 
Disen” i Ørsted. 

 Vi har haft to meget forskellige og 
meget gode skolekoncerter i september 
- en for 0 - 5. klasse og en for hele 
skolen. 

 Vi er i fuld gang med at planlægge 
sundhedsuge-41, med en masse 
aktiviteter både i klasserne og på tværs 
af klasser og holddeling. Vi er lidt 
spændte på, hvordan den kommer til at 
fungere med så mange børn, som vi er 
nu og ikke mindst på, hvem der vinder 
de gyldne sko til motionsløbet  

  
Christina: 
Glesborg Børnehave og Vuggestue. 

 Sommerfuglene har samlet kastanjer, 
som de senere laver kastanjepynt af. 

 Larverne har bl.a. fokus på sang og 
rytmik. 

 ”Læreplanstræet” er så småt i brug – 
fokus på efterårstema. 

 Vi nyder at bruge skolens lokaler – 
f.eks. musik, N/T, biliotek og 
gymnastiksal. 

 Dejligt at det meste legetøj er fundet 
frem og igen står tilgængeligt for 
børnene efter Corona-tiden. 

 
Savværket. 

 Der er en del sygdom blandt børnene 
for tiden. Vi prøver så vidt muligt at 
passe godt på hinanden og tage 
hensyn til de oppefra givne 
coronaregler. 

 Vi er nu oppe på 51 børn fordelt på 22 
børn i Udegruppen, 12 børn i 
Mellemgruppen og 17 børn i de 2 
vuggestuegrupper. 

 
Rikke – afd. leder: 

 Et enigt ansættelsesudvalg har ansat 
Christina Rump Elkjær som pædagog i 
Glesborg Vuggestue i en 37 timers 
stilling pr. 1. nov. 



9. Eventuelt (5 min.) korte beskeder 
ellers indmeldes som punkt til 
kommende møde 

 
 

5 min. 
20.00 

Intet til dette punkt. 

Punkter til kommende bestyrelsesmøder: 
 

 Årshjul – på mødet i okt. 

 Værdiregelsæt 

 Overgange fra daginstitutioner til 
skole – drøftelser/inputs hvad er 
vigtige fokuspunkter 

 Kvalitetsstandard for folkeskolen 
(Norddjurs Kommune) 

 Fællesskaber for alle (Norddjurs 
Kommune) 

 Status på implementeringen af 
Kostpolitikken vedtaget i 
bestyrelsen d. 12. april 2021 

 Evaluering af den pædagogiske 
læreplan sommeren 2022 

 

  

 


